
Elnöki beszámoló

a Magyar Piarista Diákszövetség Közgyűlésén

2024. május 25.

Köszönöm szépen Választmányunk elnökének és a Főtitkárunknak a beszámolóit. 

A beszámolómban az előző Közgyűlés óta eltelt időszakról, de az újraválasztásom óta eltelt
négy évről is szólnék. 

Örömmel számolok be eredményeinkről, de sajnos vannak nehézségeink is. 

Öregdiák élet:

A tagozataink továbbra is működtetik hagyományos eseményeiket és időről-időre új formákat
is  keresnek  (kecskeméti  és  váci  vacsora,  családi  nap,  tatai  patrocínium,
mosonmagyaróvári  sport  és  piknik,  szegedi  beszélgetések,  gödi  találkozó,
temetőlátogatások…) Budapesten bár nem tagozati szervezésben, de a Szalon eseményei
nagy érdeklődésre találtak, A Barátok Útja Munkacsoport 2020-ban a járvány miatt nem,
de 2021-ben, 2022-ben és 2023-ban is megtartotta szokásos zarándoklatát, Önkénteseink
a  pesti  iskola  diákjaival  együtt  továbbra  is  segítenek  látássérült  fiatalokat  a  vakok
Batthyány László gyermekotthonában.

Kommunikáció:

Újságunk  szerkesztését  átvette  Mikecz  Tamás,  Borza  György  pedig  továbbra  is  segíti.
Köszönet jár még azoknak is, akik cikkeikkel gazdagítják a lapot, kiemelném Kölcsei
Tamást, aki színes, információgazdag interjúkat, beszámolókat készít. De köszönet illeti
azokat is, akik a postázás feladatát elvégzik. A honlapunkat és a Facebook oldalunkat
Balázs Sándor és Mikecz Tamás frissítik. Hírlevelünket Móczár Gábor szerkeszti és küldi
ki,  a  gyors  közleményeinket  pedig  elektronikusan  küldjük  ki  „Rövidhír”  formában.
Kommunikációnk  megújítására  továbbra  is  okot  ad,  hogy nehezen  érjük  el  ezeken  a
csatornákon fiatal diáktársainkat.

Szervezeti működés:

Amint  azt  tudjátok  a  Diákszövetség  történetében  szokatlan  módon  ebben  a  négyéves
ciklusban váltás történt az Elnökség tagjaiban: az induló elnökség tagja gazdasági alelnökként
Várgedő  Tamás  volt,  ő  azonban  lemondott.  Köszönjük  szépen  a  mindig  nagyon  pontos
munkáját.  Helyére  Kovács  György  lépett.  Elnökségünk  az  utolsó  közgyűlés  óta  is
rendszeresen ülésezik, a tagjai Wiedemann János főtitkár, Kovács György kincstárnok, Török
Bernát, Novotnik Ádám, Móczár Gábor alelnökök, Balázs Sándor választmányi elnök szóban,
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telefonon és e-mailen minden szükséges esetben konzultálnak. A kommunikációért felelős
Mikecz  Tamás  és  a  jogi  kérdések  illetékese  Weinzierl  Tamás  segítették  munkánkat.  A
megbeszélt feladatok végrehajtásáról folyamatosan és szisztematikusan adtunk egymásnak
tájékoztatást.  Továbbra  is  törekedtünk  arra,  hogy  meglátogassuk  a  tagozatainkat,
felkeressük a piarista intézményeket. 

A  budapesti  tagozatunk  többszöri  próbálkozásunk  ellenére  sem  él  olyan  életet,  amilyet
szeretnénk,  és  amilyet  a  Budapesthez  kötődő  öregdiákok  megérdemelnének.  Talán  a
rendszeresen, most éppen május 11-én megrendezett grill- és borterasz az egyetlen jele a
létezésének. Szegeden továbbra is hiányoznak a tagozat életéből a fiatalok, akik az iskola
újraindítása óta végeztek. 

A  Renddel  és  a  Piarista  Alapítvánnyal  közös  adatbázist  működtetünk.  Lassan  ismét
esedékessé  válik  egy  adategyeztető,  adatbekérő  kampány  indítása.  Tervezzük,  hogy
lehetőséget biztosítunk a bankkártyás tagdíjfizetésre.

Carles Gil piarista atya, az európai tartományokért felelős asszisztens, aki rendi szinten felel
az  piarista  Alumni  mozgalom  fejlesztéséért  találkozott  elnökségünk  képviselőivel.
Beszámolónk után buzdítottak minket a munkánk folytatására, kiteljesítésére. 

Minden évben, így tavaly is kiírattuk a frissen végzett, és felsőoktatási intézménybe felvételt
nyert  piarista  diákok  számára  a  Kalazancius  ösztöndíjat.  Az  ösztöndíjat  gondozó  Tanács
összesen  1.000.000  Ft-nyi  ösztöndíj  szétosztásáról  döntött.  Köszönöm  Bognár  László  és
Balázs Sándor munkáját, akik velem együtt tagjai ennek a Tanácsnak.

Kapcsolataink:

Tavaly választott új tartományfőnököt a magyar provincia. Zsódi Viktor tartományfőnök úr
megválasztása bizakodással töltött el minket, hiszen az ő igazgatósága idején szökött szárba
a mosonmagyaróvári  tagozati  élet.  Új  minőségében is  készséggel  áll  rendelkezésünkre.  A
Rend  vezetése,  a  rendtagok,  az  iskolák  vezetése,  a  tanárok  rendszeresen  konzultálnak
velünk, kéréseinket készséggel teljesítik, és meg is találnak, ha nekik van szükségük valamire
tőlünk, vagyis élő kapcsolatunk van a Renddel, az iskolákkal. Köszönjük szépen!

Sajnos, a tihanyi Kézfogás találkozó, ahol szerzetesrendi iskolák öregdiákjaival találkoztunk
évente, nos ez a találkozó a covid járvány óta megszűnni látszik. 

A társ diákszövetségekkel  azért  gyakran egyeztetünk,  vannak közös eseményeink.  Bencés
kezdeményezésre rendszeressé vált az egyeztetés a  Szerzetesi Iskolák Diákjainak Társasága, a
SZITA keretében. Tavaly a bencés és a ciszter diákszövetségekkel közösen ünnepeltük meg, hogy ez a
három egyesület éppen százéves múltra tekinthet vissza. Internetes felmérést kezdeményeztünk az
öregdiákok között  arról,  hogy milyen értékeket kaptak alma materükben.  A felmérés  adatait  egy
kutatócsoport  elemezte  ki,  értékelte,  ennek  eredményeit  néhány  visszaemlékezéssel  együtt  egy
illusztris kötetben jelentettük meg. A kötetet egy gazdag tartalmú konferencián mutattuk be. 
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Szintén  a  SZITA  tette  lehetővé,  hogy  nemzetközi  öregdiákszervezetekkel  a  szaléziakkal  és  a
jezsuitákkal  felvegyük  a  kapcsolatot.  Idén  két  konferenciát  szervezünk:  egyet  Budapesten
öregdiákszervezetek  tapasztalatcseréjére,  egyet  pedig  Rómában,  ahol  a  rendek  képviselőivel  is
találkozunk.

A  Keresztény  Civil  Szervezetek  Fórumának  konferencia-sorozatában  a  Diákszövetség
képviseletében továbbra is szervezői munkát vállalunk. Főtitkárunk, Török Bernát képvisel
bennünket a 72 Tanítvány mozgalomban.

Gazdálkodás:

A számviteli beszámolóból láthatjátok, hogy tavaly jó eredménnyel, mintegy 2 millió forint
nyereséggel zártuk az évet, pénzügyi helyzetünk továbbra is szilárd, Gazdálkodásunk fontos
forrása,  hogy  pályázatokon  indulunk.  de  lényeges  megtartanunk,  erősítenünk  a
tagdíjbevételeinket is.

Tervezés:

Sokszínű,  gazdag  életet  él  a  Magyar  Piarista  Diákszövetség.  Őrzi  a  piarista  és  öregdiák
hagyományokat, lehetőségeihez mérten támogatja a Rendet és a Rend intézményeit, részt
vesz a keresztény közéletben, azaz teljesíti a küldetését. Mégis új utakat kell keresnünk, ha
nem csak megtartani akarjuk fogyatkozó erővel az eddigi eredményeinket, hanem növekedni
is  szeretnénk,  növekedni  közösségünkben,  aktivitásainkban,  programjainkban.  Tudomásul
kell  vennünk, hogy megváltozik diáktársaink életvitele, néhány hagyományos forma veszít
vonzerejéből, új kapcsolódási lehetőségeket kell kínálnunk.

A  Diákszövetség  megújuló  működése  megkívánja,  működésünk  szabályait  is  átgondoljuk.
Ennek egy lépése, hogy elétek terjesztjük az Alapszabályunk néhány kisebb módosítását, ami
hatékonyabbá teszi a működésünket.

Személyes:

A megújuláshoz hozzátartozik,  hogy a Diákszövetség vezetőségébe ifjabb tagokat  hívjunk.
Elnökségem, tisztségviseléseim hosszú éveiben szisztematikusan kerestem a megfelelő agilis
fiatalokat, ebből a szempontból jelentős fejlődésről adhatok számot az Elnökség tagjaiban.
Mostanra elérkezett az idő, amikor a megtisztelő elnöki pozíciót is biztonsággal átadhatom,
abban a biztos reményben adhatom át, hogy a váltás gazdagító megújulást hoz. Tisztelettel
jelentem, hogy nem vállaltam a jelöltséget az elnöki pozícióra.

Köszönet:

Ám köszönettel tartozom, köszönettel nagyon sokaknak:

 elsőként  köszönöm  Nektek  a  Diákszövetség  tagjainak,  hogy  ilyen  hosszú  ideig
különböző posztokon bizalmat szavaztatok nekem,

3



 az  Elnökség  minden  tagjának,  a  sokszor  vitázó,  de  egymást  segítő  baráti  légkörű
munkát. Jó érzés volt ebben a közegben dolgozni. 

 köszönöm mindenkinek, aki önkéntes munkájával lehetővé teszi, hogy élményt adó
életet  éljen  a  Diákszövetség.  Tagozati  események,  kiadványok,  oklevelek  (Borza
Gyuri) dicséri munkájukat,

 előző  irodistánknak,  Urbán  Gergőnek,  aki  a  kötelezettségeit  messze  meghaladó
odaadással,  nagy  empátiával  és  kedvességgel  segítette  munkánkat,  és  új
irodistánknak, Novotnik Ádámnak, aki nagy lendülettel igyekszik az iroda új rendjét
kialakítani,

 Novotnik Ádámnak azért is hálás vagyok, hogy a pályázataink gondját viseli, ezek a
gazdálkodásunk  fontos  pillérei.  Őt  segíti  ebben  D’Antonio  Strommer  Szonja,  neki
személyesen köszönöm,

 köszönöm azoknak, akik veszik a fáradtságot, és eljönnek Közgyűlésre, Választmányi
ülésre  klubnapjainkra,  rendezvényeinkre,  akik  figyelik,  amit  teszünk  és  néha
visszajelzést is adnak.

Köszönöm, hogy meghallgattatok!

Budapest, 2024. május 25.

Öregdiák barátsággal:

Strommer Pál
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